
De recreatiecommissie van de Hervormde 
Gereformeerde Federatie en de besturen van 
't Reght Huys en de Zuidervermaning zijn al enige 
tijd in contact over de organisatie van donateurs-
excursies van het Prins Bernhard Cultuurfonds, die 
op de zaterdagen 16 juni en 22 september door 
de Vrije Academie voor Kunsthistorisch Onderwijs 
worden georganiseerd.

Het Prins Bernhard Cultuurfonds doneert jaarlijks miljoe-
nen guldens aan restauratieprojecten en wil haar dona-
teurs graag in de gelegenheid stellen enige van deze 
projecten onder deskundige begeleiding te bezoeken . 
Dat ditmaal werd gekozen voor de Banne Westzaan 
met drie trotse monumenten van Noord-Holland was niet 
zo verwonderlijk, want men was onder de indruk geraakt 
van de toewijding waardoor de Grote Kerk, het Reght 
Huys en de Zuidervermaning behouden bleven voor de 
toekomst. Het is duidelijk dat dit dorp, dat in 1970 het 
duizendjarig bestaan vierde, gedurende al die jaren de 
vooraanstaande plaats in de historische cultuurgeschiede-
nis van de Zaanstreek heeft bewaard.

Stukje geschiedenis
De donateurs van het cultuurfonds kregen bij hun uitnodi-
ging het volgende stukje historie mee van de Banne 
Westzaan: een middeleeuws rechtsgebied dat diverse 
nederzettingen omvatte binnen een palissade dateert al 
van rond 950 na Christus. Westzaan werd rijk in de 
18e eeuw door de houtzagerijen en de daarmee sam-
hangende scheepsbouw en walvisvaart op Spitsbergen. 

De bevolking liet mooi versierde huizen bouwen vaak 
met betegelde smuigers (schouwen). Als kroon op het 
werk bouwden de Westzaners de hervormde Grote 
Kerk met een reusachtig wapenschild aan de gevel, de 
doopsgezinde houten Vermaning en het deftige Reght 
Huys in Louis XVIe stijl.

Inmiddels is bekend geworden dat het gezelschap op 
zaterdag 16 juni tussen 13.00 en 14.00 uur als eerste 
in de Grote Kerk wordt ontvangen.
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Om ellende vragen...

Honderd 'schijnwerpers' 
gaven zee van licht

Koekverkoop werd groot 
succes

Coöp en Dorpscontact 
gulle gevers

Reünie voor oud-Westza-
ners van start

Huttenbouw gaat door!
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Prins Bernhardfonds 
heeft het door!

Prins Bernhard Cultuurfonds koos voor Westzaan

De honderdste van Marijke
De honderdste Schijnwerper van Marijke van der 
Pol is een andere dan u al die jaren gewend bent. 
Zij wordt nu zelf in haar stijl door de redactie 'in 
de schijnwerper' gezet.

De gevel van de monumentale kerk met het wapen van 
Westzaan.

DIGITAAL
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                  Beste Westzaners,
Wat was het een feest voor mij om afgelopen zomer weer in Westzaan te zijn. Fijn dat ik velen 
van jullie weer gezien heb, hoewel ik het, in die korte periode, wel druk had met Will Kastelein 
om de film, die hij over mij maakt, in een slotfase te krijgen. Will had de proefmontage klaar 
en samen hebben we de definitieve montage op papier gezet. Ook alle voices over stemmen 
van mij zijn in het Nederlands en Engels opgenomen. Mijn moeder verkeerde in redelijk goede 
gezondheid en ik was op tijd voor haar verjaardag (88 notabene). Helaas was het bijzonder koud 
tijdens mijn Westzaans verblijf. Ik wil met dit bericht Jan en Nel Vlottes nog hartelijk bedanken 
voor de kleren die zij mij hebben gegeven, alsook Bob en Mila Romkes. Jullie hebben vele armen 
gelukkig gemaakt. 

Na mijn korte verblijf in Westzaan voer ik met de vertrouwde bananenboot weer terug naar 
Jamaica. Dit keer had ik een kapitein (Joor) die dol was op Youp van 't Hek en ook een 
gelijksoortig brilletje droeg. Na enkele dagen spraken wij wat meer met elkaar, want het blijft 
verkennen met vreemden. Vlak voor het einde van de reis gaf ik hem de cd met kapiteinsliederen. 
Hij vond dit het beste geschenk dat hij ooit had gekregen. Na aangekomen te zijn in Kingston, 
en zoonlief en andere bekenden weer te hebben zien, voeren wij af naar Port Antonio om al mijn  
bagagekistjes (dank je wel Wim en Hannie de Boer) op te halen. Alles verliep goed, dus weer 
terug naar Kingston. Een aantal dagen later vertrok in naar Florida. Ik had nog wat vakantie van de 
academie. Gelukkig mooi en warm weer. En voordat ik het wist liep ik aan het strand in bikini en 
zwom in de blauwe zee met schuimgolven. 

Ik denk er serieus over om mij hier te vestigen. Een bijzondere aardige en lieve oudere vriend, 
Donald Grail, die ik in de 80-er jaren in Amsterdam ontmoette, heeft mij gevraagd of ik hem 
gezelschap zou willen houden. Hij zit in de bouwwereld. Ik ontmoette hem in Krasnapolsky met 
andere aannemers toen ik op zoek was naar materialen voor mijn kunstwerk De Boodschapper, 
dat nu staat bij een van de werkmaatschappijen van Kunstdrukkerij Mercurius in Wormer. Voor het 
beeld zelf zocht ik een bepaald soort materiaal en dit kunstwerk moest gemonteerd worden op 
een metershoge paal waar ook een goede fundering voor vereist was. Zo kwam ik in contact met 
Donald. Hij had een nieuw materiaal ontwikkeld, een cementproduct op polymeerbasis wat heel 
sterk wordt en niet te moeilijk te verwerken valt. Het beeld werd een succes en ik ontwikkelde een 
leuke relatie met de Amerikaan. Maar hij werd ziek en verhuisde naar Antwerpen waar ik hem af 
en toe opzocht. Zijn ziektebeeld werd steeds slechter en hij daarom ging hij terug naar Amerika. 
Met mijn drukke leven en het feit dat ik weer terugging naar Jamaica hadden wij nagenoeg geen 
contact meer met elkaar. Tot op een goede dag hij mij belde en mij uitnodigde naar Daytona te 
komen waar hij was gaan wonen aan de zee. Hij was beter geworden, maar was slechtziend. 
Om een lang verhaal kort te houden: hij heeft mij gevraagd om een plaats in zijn leven te vervullen 
en tegelijkertijd mijn carrière in Florida verder te ontwikkelen. Nu, voor mij is dat een aantrekkelijk 
voorstel. Zoonlief is nu dertig jaar oud en Jamaica wordt steeds meer onvoorspelbaar en de 
criminaliteit wordt alleen maar erger. Mijn carrière op dit eiland, voor zover mogelijk, heeft mij tot 
een top gebracht en als er nog andere mogelijkheden in dit leven zijn 'why not'? 
Het zal best moeilijk zijn dit eiland te verlaten. Hoewel ik in Florida niet ver weg ben en altijd nog 
lessen of workshops kan houden, wordt alleen de basis verlegd naar iets veiliger gronden en in 
een meer geborgen situatie. Veranderingen in het leven zijn nooit makkelijk naarmate men ouder 
wordt, alhoewel ze je tegelijkertijd jong houden. Jeetje wat een nieuws in een zucht. Iedere keer 
als ik in Westzaan ben, blijkt toch dat jullie mijn wel en wee op prijs stellen. In december had 
ik nog een expositie op de Nederlandse ambassade, waarvan hierbij de aankondiging. Ik had 
twee goede recensies in de gerenommeerde kranten de Observer en de Gleaner. Ik zie jullie deze 
zomer weer. Een hartelijke groet, Els Meijns

Dank voor gulle gift Dorpscontact
In het afgelopen jaar stelde Dorpscontact uit 
de welzijns-pot ƒ 10.000,- beschikbaar voor 
het Jeugdtheater in de Kwaker, het Jeugdorkest 
van Crescendo en de Activiteitencommissie van 
Lambert Melisz. Dit was de aanleiding voor een 
feestelijke avond in de zaal van het wijksteunpunt. 

Voorzitter Mat de Visser heette speciaal de leden van 
Dorpscontact welkom en somde de artikelen op die ten 
gerieve van de bewoners waren aangeschaft. Na afloop 
van het programma dankte Tjakko Bos (vice-voorzitter van 
Dorpscontact) voor de geste, en hij kon helemaal niet meer 
stuk toen hij meedeelde, dat ook dit jaar weer eenzelfde 
bedrag beschikbaar was, waarvan, naast Lambert Melisz 
en het jeugdtheater, ook de speeltuin in Nauerna en de 
openbare speelplek bij De Rank en De Kwaker, zullen mee 
profiteren.

Wat brachten zij

Het programma werd geopend door Theater in de 
Kwaker, waar onder leiding van Oskar Plomp de jeug-
dige artiesten Sven Scholtens, Maartje en Elke Fleumer 
lieten zien en horen hoe het jeugdtheater werkt met 
veelal eigen teksten en muziek. Voor de pauze ook 
een optreden van Bram Slinger, de 13-jarige zoon van 
Marijke en Harry, die al sinds zijn achtste jaar op de 
piano actief is. Nu bespeelde hij de synthesizer en een 
daverend applaus bewees dat hij de juiste snaar had 
geraakt. 

Het optreden van het jeugdorkest, bestaande uit 26 
jongeren van Crescendo het Zaandijks Fanfare Orkest 
was ook een experiment, daar het de eerste keer was, 
dat een orkest van deze ombang in het wijksteunpunt 
optrad. De akoestiek was uitstekend. Nadat Sandra 
Schut een ogenblik stilte had gevraagd voor het overle-
den lid van Crescendo en bewoner van Lambert Melisz, 
Klaas Tuijn, bracht het orkest onder leiding van Marije 
Koopmans een aantal vlotte nummers. Marije leidde 
deze nummers zelf in. Er werd ook een werk gespeeld 
waarmee men op het jeugdfestival in Heiloo de derde 
prijs behaalde. 

Het werd voor de activiteitencommissie van Lambert 
Melisz de slotavond van het eerste seizoen waarin naast 
de dagelijkse activiteiten, dertig gevarieerde middag- en 
avondvoorstellingen werden gegeven.

Eerste concert in het wijksteunpunt.



Met Staatsbosbeheer het Guisveld in
Wandelen over water

In navolging van het succes van wandelen over water in 1995 en 1999 
nu een kleine herhaling. Het geheel is wat knusser opgezet. Met de boot 
vertrekt u vanaf het station Wormerveer naar het hart van het veld, van 
waaruit een wandelroute is uitgezet. Langs deze wandelroute hebt u diverse 
onverwachte ontmoetingen met de natuur. Datum: zondag 17 juni, vertrek 
van 9.00 tot 17.00 uur.

Vertrek vanaf station Wormerveer. Bij de uitgang, aan de achterkant van het 
station, liggen de boten klaar die u naar het hart van het Guisveld varen. De 
boot vertrekt om de 20 minuten. Duur  ongeveer 2 uur. Prijs: gratis!

Wandelen over water in de nacht

Datum: vrijdag 22 juni vanaf 22.00 uur
Overdag is het Guisveld al een belevenis, maar midden in de nacht lijkt 
het wel een andere wereld. Wat dacht u van een ontmoeting met de vele 
nachtvlinders die er leven, of heeft u wel eens een vleermuis gehoord? 
De geluiden van de natuur zijn in de nacht veel intenser dan overdag, 
en soms is het (zelfs hier midden in de randstad) stil. De wandelroute is 
drie kilometer.

Vertrek vanaf station Wormerveer. Bij de uitgang, aan de achterkant van het 
station, liggen de boten klaar die u naar het hart van het Guisveld varen. 
De boot vertrekt om de 20 minuten. Tot middernacht kunt u starten met de 
wandeling, de laatste boot vaart om 2.00 uur in de nacht weer terug naar 
het station. Duur van de beleving ongeveer 2 uur. Prijs: gratis!

Survival tussen het riet

Kano excursie.
Excursiedata: zondag 24 juni en zondag 1 juli.
Vertrek om 9.00 uur vanaf de werkschuur van het Staatsbosbeheer, Middel 
180 te Westzaan. De duur van de excursie is ongeveer 2 uur. Prijs 
ƒ 15,-, dit is inclusief de huur van de kano. Aanmelden en informatie 
bij Kanoverhuur Ben Slegers, telefoon (075) 670 09 78. (max. aantal 
deelnemers 20)
Verdwalen in de randstad, het kan nog. Zeker in het Guisveld, de vele 
eilanden met de smalle slootjes zijn een doolhof op zich. Zittend in de kano 
verdwijnt de horizon, de boswachter gidst de groep door het gebied en laat 
u de natuur op zijn mooist beleven.

In de Luilaknacht, de zaterdag voor 
Pinksteren, is de molen Het Prinsenhof 
weer van 24.00 uur tot 7.00 uur in 
de ochtend geopend. Bij voldoende 
wind wordt er volop gewerkt en kan 
iedereen kennis maken met het maal-
proces. Dat alles onder het drinken 
van een glaasje molenbitter en drop-
water en het eten van kantkorstjes. En 
zo laten Gerrit Volkers en zijn vaste 
bemanning de sfeer van weleer aan 
de Weelsloot weerkeren. De molen-
liefhebbers die hun nachtrust niet wil-
len opofferen kunnen zaterdag 9 juni 
van 14.00 tot 17.00 uur hun schade 
inhalen op de maandelijkse maaldag.
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"Vandaag tover ik zèlf geen ijs",mompelde tante Bet,
"ik ga een ijsje kópen bij de ijsman, naast de flat.

Dan spreek ik nog eens iemand en dan hoor ik nog eens wat,
ik moet daar wel betalen maar, ik heb toch guldens zat."

Dus zette zij haar pet op...trok haar mooiste schoenen aan...
en liep de hoek om waar zij...j·, de ijskar al zag staan.

"Hé ijsman, wat is er gebeurd?" vroeg tante Bet verbaasd...
de kar stond in een grote plas...de ijsman stond er naast.

"Mijn ijs is weggesmolten, Bet..." zei hij, "'t is veel te warm,
wat moet ik nou beginnen?" "Ach", zei tante Bet, "och arm...

ik zal je helpen, stakker, zó verdien je echt geen cent...
straks komen kinderen uit school om ijsjes aangerend!"

Vlug toverde Bet uit haar pet, vers ijs...een heleboel
èn nog een grote parasol, dan bleef alles goed koel.

De ijsman stond totaal versteld, hij riep maar steeds: "oh, oh!"
Tot slot kreeg Bet van hem een kus...èn een ijsje kado.

Tante Bet

Historische Vereniging met excursies

De Historische Vereniging heeft ook de plaatselijke excursies weer in het 
programma opgenomen. Zeer aantrekkelijk voor groepen fietsers, waarbij 
die van Vrouwen van nu (de vroegere Plattelandsvrouwen) een belangrijke 
plaats inneemt. Speciaal nu het bekende lijstje Grote Kerk (bodemvondsten), 
Reght Huys en Zuidervermaning is uitgebreid met schaatsmuseum Lambert 
Melisz. Soms dragen bezoekers mee aan de uitbreiding van de collectie 
van het museum, zoals met de afdeling Vrouwen van nu uit Wormerveer 
het geval was, toen Mieke Zwart en Uut Koomen een welkome aanvulling 
leverden met tientallen speldjes en een paar originele Friese doorlopers. 
Voor een complete excursie met rondleiding kunt u bellen met 075-628 
10 35.

Nachtmalen op Het Prinsenhof

Molen Het Prinsenhof.

Geschenken voor het schaatsmuseum. Voor de balie Mieke Zwart (links) en Uut 
Koomen (rechts). Zij bieden cadeaus voor de collectie aan. Rein Kelder en gids 
Dirk Hartman fungeren als commissie van ontvangst.



Hoe ben je met deze rubriek begonnen?
Mijn echtgenoot Harry Slinger hielp mijn zus 
Astrid in 1991 met verhuizen. Onderweg naar de 
Watermolenstraat dacht hij: wat een leuk dorp. Wij 
woonden toen in het centrum van Amsterdam en 
keken uit naar een huis met een tuin. Zelf kom ik 
uit Koog aan de Zaan en wist hoe heerlijk een tuin 
voor een kind kon zijn. Eind ’91 zijn wij op de J.J. 
Allanstraat komen wonen. Wat ik in De Wessaner 
miste was iets persoonlijks, iets warms over mensen 
zelf. Ik ben naar jou toegegaan en je vroeg mij 
meteen maar van start te gaan. ‘Je hebt een hele 
pagina ter beschikking’, had je daarbij gezegd. 
Terwijl je niet eens wist of ik wel schrijven kon! Met 
een lijstje met 10 vragen ben ik – doodzenuwachtig - 
naar het eerste ‘slachtoffer’ gegaan. 

Ben je dan geen journaliste?
Welnee! Van huis uit ben ik maatschappelijk werk-
ster. Toen ik in 1981 van school kwam werd er in 
het Welzijnswerk gigantisch bezuinigd en vroegen 
ze bij sollicitaties alleen mensen met ervaring. Ik 
heb vervolgens van alles gedaan. Maar ik moet je 
zeggen dat ik dat schrijven en interviewen wel erg 
leuk vond. Sinds anderhalf jaar laat ik alleen jonge 
mensen aan het woord. Het lijkt me leuk om ze over 
een jaar of wat weer op te zoeken en ze te vragen 
wat er van hun plannen terecht gekomen is. Door 
het schrijven in de Wessaner ben ik sinds een half 
jaar freelance journaliste voor het Noord-Amsterdams 
Nieuwsblad; een huis-aan-huisblad voor Amsterdam-
Noord en het hele landelijke gebied daaromheen. 
Dat doe ik gewoon onder schooltijd. Ontzettend 
leuk! Ik kom overal: van de burgemeester van de 
Stadsdeelraad tot de buurvrouw om de hoek. Ik heb 
een eigen rubriek ‘Aan de keukentafel bij’ en daar 
laat ik in het kort iets zien over de ‘gewone man’. 
Soms pluk ik bijna letterlijk iemand van straat. Want 
je zit met die wekelijkse deadline van de krant. Ik 
schrijf nu vier a vijf artikelen per week. Het leuke is 
dat ik zelf mijn onderwerpen uitkies, de lengte van 
het stuk bepaal, plus de kop die erboven komt. Ik 
doe zo veel ervaring op en wie weet waar het op 
uitdraait. 

Je noemde net al Harry Slinger. Hoe is het om ‘de vrouw van’ 
te zijn?
Ik ken Harry al van voordat hij bekend werd. 
Eigenlijk ben je alleen op ‘party’s’ de vrouw van. 

En daar komen we niet zo veel. Daarnaast ben ik 
gewoon mezelf. Zeker hier in Westzaan. Als je nog 
een pagina over hebt vul ik die zo over Harry. Hij 
is echt een heel geweldige man. Niet omdat hij 
een bekende Nederlander is, hoor. Maar gewoon, 
om wat hij van het leven maakt. Daar heb ik grote 
bewondering voor.

Wat wilde je vroeger worden?
Het toneel leek me wel leuk. Ik dacht dat je als 
actrice vanzelf wel ontdekt werd, maar het tegendeel 
bleek echter waar. Als je zelf niet bijster veel onder-
neemt in de richting van wat je wilt worden – zeker 
op het creatieve vlak – dan gebeurt er ook niet veel. 
Je moet altijd na blijven denken over wat je wilt en 
vervolgens kijk je hoe je dat kunt realiseren. Het is 
handig als je daarbij gebruik kunt maken van een 
‘kruiwagen’ uit je omgeving. Ik heb het gevoel dat 
ik het altijd maar een beetje zelf heb moeten uitzoe-
ken. Toch mag dat nooit een excuus zijn om niets 
te hoeven ondernemen. Wie niet waagt, niet wint, 
toch? 
Na het VWO ben ik naar de Sociale Academie 
gegaan. Het heeft me altijd geboeid dat mensen die 
uit hetzelfde nest komen zo totaal verschillend kunnen 
zijn. Ikzelf ben de derde van zes kinderen en er zijn 
er geen twee hetzelfde. In het dagelijks leven maak 
je mee dat de een altijd somber is en een ander in 
dezelfde omstandigheden juist weer de vrolijke kant 
van iets inziet. Dat boeit me.

Wat ben je zelf voor type?
Ik denk dat ik mijzelf wel een optimist kan noemen. 
En een harde werker. Ik kan in korte tijd heel veel 
doen. Daar sta ik soms zelf versteld van. Als ik iets 
in mijn kop heb ga ik door tot ik tevreden ben. En 
dan kan ik daar ook echt van genieten. Ik ben ook 
een heel serieus type. Terwijl ik ook kan relativeren. 
Of wordt dat teveel?

Heb je nog hobby’s?
O zeker! Onze kinderen Bram (13), Anna (10) en 
Suzan (8) zijn zeker een hobby voor me. Met alle 
plezier heb ik daar altijd heel veel tijd en energie 
in gestoken. Ben ik voor gestopt met werken. Ik durf 
niet te zeggen hoeveel fotoboeken en videofilms ik 
al van ze heb. En dan nog al die prietpraat die ze 
in de loop der jaren hebben uitgekraamd. Schrijf ik 
allemaal op. Daar zitten uitspraken bij die jij en ik 
samen niet kunnen verzinnen. Een andere hobby van 
me is de tuin. Toen Greta Havik van HH-kappers mij 
ooit vroeg hoe ze mijn haar moest knippen, schijn 
ik gezegd te hebben: doe maar net als de voortuin, 
een beetje rommelig en makkelijk. Achter hebben we 
nog een stuk moestuin. Heerlijk. Daar eten we gemid-
deld zeker twee keer per week van. Puur natuur en 
zonder bestrijdingsmiddelen. 

Wat denk je over vijf jaar te doen?
Ik zou wel wat langere stukken willen schrijven; voor 
Het Parool of een tijdschrift. Ik heb 5 jaar aan een 
boek gewerkt dat nog steeds niet is uitgegeven. Een 
schitterend waar gebeurd verhaal over iemand uit 
een Utrechtse volkswijk.

Volks, is dat iets wat je aanspreekt?
Nou, laat ik het omdraaien. Ik heb niets met omhoog-
gevallen types. Juist het gewone, het eerlijke, het zijn 
zoals je bent, spreekt mij bijzonder aan. Wees wie 
je bent. Dat geldt ook voor mezelf. Ik ben in de 
loop van de jaren weliswaar veranderd, en ook wat 
wijzer geworden, maar ben trouw gebleven aan mijn 
principes.

Wat vind je belangrijk in het leven?
Integriteit vind ik heel belangrijk. Oprechtheid dus. 
Daaraan gekoppeld is voor mij de zin van het leven 
dat je gewoon zin in het leven hebt. Dat je ’s 
morgens wakker wordt en zin hebt in wat je die dag 
gaat doen. En als de tijd komt dat je er echt geen 
zin meer in hebt, dan moet het ook afgelopen kunnen 
zijn. Ik hou van het leven, maar ik weet dat het vroeg 
of laat eindig is. Kortom: ik ben bloeddonor, maar 
ook lid van de Vereniging voor Vrijwillige Euthanasie. 
Wel een raar einde, hè? Zet dan maar in de slotzin 
dat ik humor ook heel belangrijk vind. Effe lekker 
lachen. Ja, dat is een beter einde.

Jaap de Boer

Deze maand verschijnt van Marijke van 
der Pol (43) de 100e aflevering van haar 
‘Schijnwerper’. In haar eigen stijl voelt de 

redactie haar dit keer aan de tand.
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   Marijke van der Pol:
                  ‘Dat doe ik gewoon onder schooltijd.’      

I N  D E  S C H I J N W E R P E R

Marijke van der Pol.
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Ieder z'n meug
Mijn meug is, onder andere, Tom 
Poes. 
In een vorig leven moest ik nogal 
eens groepen mensen toespreken, 
en als ik zo'n toespraak voorbe-
reidde - wat ik niet altijd deed, 
want eigenlijk ben ik daar te lui 
voor - nam ik vaak m'n toevlucht 
tot citaten, een bekend hulpmiddel. 
En zoals sommigen de bijbel daar-
voor gebruiken, zo deed ik dat met 
verhalen van Tom Poes en heer 
Bommel. De Bovenbazen, bijvoor-
beeld. Of de Bommellegende. Of, 
en die kwam me vorige week weer 
in gedachten, de Pierrace. 

Hoe ging dat ook al weer? Er wordt 
een race gehouden om een mooie 
beker, de Siddewierbokaal (door 
heer Bommel Siddewierkabaal 
genoemd). Heer Bommel is in trai-
ning, Tom Poes rijdt met hem mee. 
Heer Bommel verzucht: "Een vaste 
blik en een zekere hand. Een heer 
van mijn stand kan aan zo'n wed-

strijd meedoen zonder zijn waar-
digheid te verliezen, jonge vriend. 
Geen gehijg, geen gedraaf, geen 
gezwoeg- met vertrokken gelaats-
trekken! Alleen maar zitten, zwij-
gend en stoer, vastberaden en 
beheerst, meester over de tech-
niek..."

En u begrijpt het, op dat moment 
ontploft de Oude Schicht (zo heette 
zijn auto).

En nu de gelijkenis. Sinds enkele 
jaren maak ik gebruik van e-mail, 
een fantastische mogelijkheid die 
computers bieden via internet. Lang 
geleden heb ik daarvoor een e-mail-
adres bedacht (geen kleinigheid als 
je Jan de Vries heet, want je 
e-mailadres moet uniek zijn, niet op 
dat van een ander lijken. En een 
wachtwoord ingevuld. Ooit heb ik 
dat ergens opgeschreven, maar het 
papiertje waarop het stond ben ik al 
lang kwijt.

En alles ging goed, jarenlang. Ik 
voelde me als heer Bommel aan het 
stuur van zijn auto, meester over de 

techniek.
Tot vorige week. Toen kon ik plot-
seling wel e-mail wegsturen, maar 
mijn binnenkomende post niet lezen. 
De computer zei dat mijn wacht-
woord werd geweigerd. Toch had 
ik dat al jaren in gebruik.

Dan ga je je instellingen con-
troleren. Alles leek te kloppen. 
Vervolgens bel je de helpdesk. Kost 
een gulden per minuut. Maar ja, 
het is jouw probleem, denk je. Eerst 
kom je in een wachtstand, maar 
tenslotte word je te woord gestaan. 
Heel vriendelijk, met een beetje 
deernis bij de gesprekspartner, want 
je begrijpt er zo weinig van, dat 
blijkt al gauw. Die laat je alles doen 
wat je al gedaan hebt. Je hoopt dat 
het heeft geholpen, en hangt op, 
zo na een kwartiertje. En gaat weer 
aan de slag. Maar louw loene, 
geen post te lezen. Weer gebeld. 
Weer: wachtstand. Weer een heel 
vriendelijke gesprekspartner, die mij 
na een aantal vragen zelf vraagt: 
"Heeft mijn collega u dan niet ver-
teld dat de computer er al een paar 
uur uitligt?" Nee, dat heeft de col-

lega niet verteld.
Wachten dan maar tot een vol-
gende dag, maar wel voor de 
zekerheid even een e-mail gestuurd 
(dat kon ik immers nog) naar de 
helpdesk, waarin ik precies weergaf 
wat mijn computer mij meldde over 
de storing.

Twee dagen later ben ik maar weer 
gaan bellen, toen ik nog steeds 
geen e-mail kon ontvangen; als je 
aan zoiets gewend bent voel je een 
snel groeiend isolement, dat maakt 
je onrustig, en ik ben nu eenmaal 
nieuwsgierig. En ja ik werd gehol-
pen, rustig, met alle begrip voor 
mijn onkunde. En effectief, want 
ja hoor, ik kon de binnengekomen 
mailtjes van de laatste week plotse-
ling bereiken. Dat waren er maar 
liefst acht.

En wat zat daar tussen ? Een e-mail-
tje van de helpdesk met een advies 
voor het opheffen van mijn storing. 
Hoewel: was ik gestoord, of een 
ander?

Jan de Vries

Meester over de techniek

Veel belangstelling 
voor plateel en 
bodemvondsten
Als nevententoonstelling voor het museum-
weekeinde had de Stichting Westzaanse 
Bodemvondsten Kok-Voogt gekozen voor 
een expositie van Arnhems en Gouds pla-
teel. Dat werd een groot succes. Vooral 
op zaterdagmiddag, toen deskundige Paula 
Zwart uit Krommenie spreekuur hield voor 
het vaststellen van data, fabrikanten, kwali-
teit en prijs, ontstond binnen de Grote Kerk 
een file en was de wachttijd ruim een uur.

Martien Roos, die zijn debuut maakte als voorzit-
ter van de Kok-Voogtstichting, vertelde dat direct 
na de eerste oproep in De Wessaner de deelne-
mers zich meldden, waardoor in korte tijd een 
aantal vitrines met het mooiste plateel kon worden 
gevuld. Daarbij zaten zeer kostbare stukken. De 
opening werd verricht door WG-voorzitter Klaas 
Boekhoudt met een laatste officiële speech. Hierin 

wees hij speciaal op de verhouding tussen de 
kerk en de Kok-Voogtstichting, een voorbeeld van 
waar godsdienst en cultuur elkaar ontmoeten. 
Bloemen waren er voor de scheidende voorzitter 
en Paula Zwart. Intussen stelde de boerenkapel 
van Crescendo, die steun zou verlenen aan de 
koekverkopers voor de kerk, zich op en werd de 
opening met een muzikaal sausje overgoten.

Bijna 500 bezoekers
Toen zondagmiddag na afloop van de twee-
daagse het receptieboek werd bekeken, bleken 

er bijna vijfhonderd bezoekers te zijn geweest, 
waarvan velen onder de indruk raakten van de 
bodemvondsten die Klaas Kok ooit aan de aard-
bodem van de Middel heeft onttrokken. Menigeen 
was van plan om nog eens op een rustiger tijdstip 
terug te komen. Dat kan op de eerste zaterdag 
van de maanden juni, juli en augustus, wanneer 
de Grote Kerk uitsluitend voor de bodemvondsten 
is geopend. Op 28 augustus a.s. bestaat de stich-
ting 12,5 jaar en deze datum vormt de aanlei-
ding voor een spectaculaire monumentendag op 
8 september. Meer hierover in het augustusnum-
mer van deze krant.

Paula Zwart bij een van de vitrines in de Grote Kerk.
Huttenbouw gaat door
Omdat Koen Bot van Welsaen bereid was als 
coördinator op te treden is de huttenbouw op het 
terrein van Dorpshuis De Kwaker veilig gesteld. 
Alleen kan er nog wel een aantal vrijwilligers bij 
voor de week in augustus. Harrie Slinger is weer 
van de partij. Ook Saskia Stoof zal op de achter-
grond meewerken. Dit geldt o.a. voor de uitgave 
van de dagkrant die ouders en achterblijvers op 
de hoogte houdt van alle gebeurtenissen in het 
kampleven. Voor inschrijving en bijzonderheden 
dient men te letten op het juninummer.



Het bestuur van speeltuinvereniging ’t Kluffie staat weer voor een nieuw 
seizoen en de werkers hebben al de nodige onderhoudsweken achter de 
rug. Alleen heeft men geen vat op het achtergedeelte van het terrein waar 
lekkage van de dijk overdreven rietgroei veroorzaakt. "Erg lastig" aldus 
voorzitter Marianne Katee, "want het houdt de groei van andere planten 
tegen. Wij blijven echter alert."
Op de in De Kwaker gehouden jaarvergadering werd afscheid genomen 
van Saskia Stoof maar Iris Pels en Anton Bosman werden als nieuwe 
bestuursleden benoemd. De laatste als vice-voorzitter. Naast de normale 
speeldagen werd ook het jaarprogramma afgerond. 1 juni a.s. wordt het 
luilakfeest gehouden, gevolgd door het zomerfeest op 25 juni. 12 oktober 
organiseert men een filmmiddag en op 19 december komt men bijeen voor 
kerstactiviteiten. Het ledental bedraagt honderd gezinnen.
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De Coöp verdeelde ƒ 5.000,-

Maandag 23 april heerste er in de Weezenkamer van het Reght Huys 
een uitbundige stemming en dat was niet zo verwonderlijk, want deputaties 
van de vijf door Coöp Westzaan genomineerde verenigingen kwamen 
aanhoren wat trouwe supporters hun club via muntjes hadden toebedacht.
Bedrijfschef Ruud van Egdom vertelde iets over de zesweekse actie, waarbij-
men bij een aankoop voor ƒ 25,- een speciale munt kreeg die in de koker 
van de favoriete club kon worden gestort. Op Roda na, die de gehele race 
een koppositie innam, lagen de overige deelnemers niet zo ver uit elkaar. Er 
werden in totaal 19.800 munten ingeleverd. 

De uitslag luidde:
1. Korfbalvereniging Roda 4850 munten (ƒ 1.224,75)
2. Muziekvereniging Crescendo 3850 munten (ƒ 972,22)
3. Voetbalvereniging Westzaan 3700 munten (ƒ 934,34) 
4. Gymnastiekvereniging Jahn 3700 munten (ƒ 934,35) 
5.  EHBO 3700 munten en ƒ 934,34.

De prijswinnaars van de Coöp-actie. Staand v.l.n.r.: Age Knossen, Sandra 
Schut, Peter Verwaijen en Coöpbeheerder Ruud van Egdom. Geknield: Christien 
Dam en Gretha van 't Veer.

Reünie voor oud-Westzaners
Op de in 2000 gehouden najaarsvergadering van het algemeen bestuur 
van de Westzaanse Gemeenschap lanceerde Martien Roos een plan om 
te komen tot een familiedag, waarbij Westzaners en oud-Westzaners 
elkaar kunnen begroeten en de vele attracties die ons dorp rijk is, 
kunnen worden bezocht. Roos deed voor een eerste bespreking een 
beroep op de commissie bijzondere Activiteiten, eens verantwoordelijk 
voor grote internationale evenementen zoals de Zweedse Week en de 
uitwisseling met Sigean. Als datum voor de reünie werd zaterdag 31 
augustus 2002 vastgesteld. Het financiële aspect van de familiedag 
kreeg extra aandacht. Net als bij vorige evenementen vormt de 
verkoop van uitstekende Franse wijn een belangrijk onderdeel. Op 
Koninginnedag werd de verkoop gestart en verdere bestellingen kunnen 
worden geplaatst bij Tiny Goeman Borgesius, telefoon 075-628 10 35.

Boeken vanuit Lambert Melisz
Sinds 1 mei is het mogelijk om via de balie in het wijksteunpunt 
boeken te lenen voor een periode van vier weken. Verlengen is zelfs 
nog mogelijk, mits er geen andere lezers zijn.die het boek hebben 
aangevraagd. Ook kan men meer boeken per keer lenen. Als proef 
wordt deze dienst gratis aangeboden. Mocht er behoefte bestaan aan 
nieuwe boeken, dan wordt een fonds in het leven geroepen waarvoor 
een kleine bijdrage wordt gevraagd. De balie is maandag tot en 
met vrijdag van 9.00 tot 11.00 uur geopend; de ingang is Lambert 
Meliszstraat 29a.

Maaltijden Thuis
Door een aantal mutaties van verschillende aard zijn voor het verstrek-
ken van warme maaltijden thuis enige vrije plaatsen ontstaan. Alle 
inlichtingen en opgaven bij coördinator D. Havik, Weiver 99, telefoon 
075-621 02 62.

Opbrengst collecte
De opbrengst van de reumacollectie was ƒ 4.952,- en dat was weer 
ƒ 126,- meer dan het vorig jaar, ondanks het feit dat door omstandigheden 
enige wijken niet konden worden gelopen.

Lekkage plaag voor ’t Kluffie

Lekkage veroorzaakt veel wateroverlast.

Verzekeringen
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Roda in de kom, daar gaat het om!

Onder dit motto werd de najaarsvergadering van Roda 
gehouden, waarbij de leden zich moesten uitspreken 
over de plannen voor een totale renovatie van het 
clubhuis. Hoewel de opkomst extra hoog was, kwam 
men volgens de statuten net niet aan het benodigde 
quorum, zodat een nieuwe vergadering, waarin dit quo-
rum niet meer vereist is, moet volgen. Ondanks dat de 
vergadering een informatief karakter had, waren er ook 
leuke agendapunten. Zo werd Wies Smit tot lid van 
verdienste benoemd voor een veertigjarig lidmaatschap, 
waarin zij 16 jaar voor het eerste team speelde en 
grote bekendheid verkreeg door het vele jeugdwerk 
dat zij verrichtte. Ellen Luyf, die bij Roda een eigen 
'Zalmnorm' introduceerde, trad na zes jaar af als pen-
ningmeester. Onno Hos volgde haar op. De vergade-
ring verklaarde zich akkoord met de sponsorovereen-
komsten met Germieco en de Rabobank. De laatstge-
noemde is al voor het dertigste jaar clubsponsor.

Via bokkingkistje naar industriële verpakkingen
Kistenfabriek W. de Boer BV is 
één van de ondernemingen die 
snel reageerde op de veranderingen 
die zich in de verpakkingsindustrie 
hebben voorgedaan. Grootvader 
Willem legde de grondslag in een 
schuurtje op de Westzanerdijk 64 
in Zaandam. In 1975 verhuisde het 
bedrijf naar de voormalige wasserij 
van Zonneveld aan het Zuideinde, 
waar Gerrit de Boer zijn vader 
opvolgde. Buiten zijn werk genoot 
hij grote bekendheid als waterpolo-
speler van De Kroosduiker. Wim en 
Hannie de Boer zorgden voor de 
grote doorbraak, die gestalte kreeg 
met de verhuizing uit het 'pittoreske 
Westzaan' naar het industrieterrein 
aan de Penningweg 88 in Zaandam. 
Op de druk bezochte openings-
receptie was de grote hal zo inge-
richt dat een goed beeld werd 
gegeven van de modernste machi-
nes. Momenteel zijn de activiteiten 
veelal gericht op industriële verpak-
kingen voor het verschepen van kost-
bare producten over de hele wereld.

De buurtvereniging heeft na de 
negatieve berichten rondom de jaar-
wisseling de wind weer in de zeilen. 
Er werden 40 nieuwe leden inge-
schreven en de georganiseerde eve-
nementen zoals het bezoek aan 
de Huishoudbeurs en het paaseieren 
zoeken, leverden veel deelnemers op.

Zaterdag 7 april concentreerden 
ruim honderd kinderen zich voor 
het feest rondom het zoeken van 
paaseieren. De groep was op twee 
locaties gericht met de allerkleinsten 
in de speeltuin aan de Parkstraat 
terwijl de groteren het terrein rond 
het Lettergietmuseum als vindplaats 
kregen toegewezen. In de speeltuin 
meldde zich een echte paashaas 
en dat was natuurlijk het einde 
voor de jeugdige zoekers. Zij ver-
drongen zich rondom de gast en 
wilden graag met haar op de foto. 
In de loop van het jaar gaat het 
bestuur een enquête houden waarin 
de leden hun mening kunnen geven 
over programma- en verenigingsza-
ken. Het bus-uitje staat gepland voor 
zaterdag 23 juni met ontspannings-
park Drievliet als reisdoel.

Buurtvereniging Noord floreert weer

Brandweer voetballend eerste
De Westzaanse brandweer was uitgenodigd voor het 
Duyvis-zaalvoetbaltoernooi. Het werd een prima toernooi 
met onze spuitgasten als winnaars. Naast de totaalzege 
boekte men ook nog individuele successen daar John 
Rem werd uitgeroepen tot de beste schutter en Jan van 
Zweden tot de beste doelverdediger.

Echtpaar De Boer in de nieuwe omgeving.

De animo voor het eieren zoeken was heel groot.



Mei blijft toch altijd een beetje de maand 
van de oorlog. Daarom vertel ik in deze 
Archiefsprokkel wat over de voedselvoorzie-
ning in Westzaan in de laatste maanden 
van de Tweede Wereldoorlog en de eerste 
maanden na de bevrijding. In die periode 
gaf de Noodorganisatie Westzaan voedsel-
hulp aan behoeftige dorpsgenoten, speciaal 
kinderen.

‘Jantje, wil jij even naar de slager gaan om 
ons vlees voor deze week op te halen?’, vraagt 
moeder. Jantje doet braaf wat mamma hem heeft 
gevraagd. Als hij aan de beurt is, pakt de 
slager het rantsoen voor de hele familie...in een 
tramkaartje. Thuisgekomen overhandigt Jantje het 
pakje aan zijn moeder. Het blijkt leeg te zijn. Het 
vlees is er uitgevallen…door het ponsgaatje!
Zomaar een grapje uit de Tweede Wereldoorlog, 
maar de werkelijkheid was voor veel mensen niet 
om te lachen. Zeker niet in de laatste fase van de 
oorlog, toen het westen van het land de honger-
winter doormaakte. Bekend zijn de verhalen over 
mensen die hun knorrende magen tevreden moes-
ten stellen met gemalen tulpenbollen en waterige 
bietensoep. Vooral in de steden was de situatie 
dramatisch. Op het platteland en in de dorpen 
was het over het algemeen gunstiger gesteld, 
ook al was het ook daar geen vetpot. Sommige 
producten bleven tot lang na de oorlog nog ‘op 
de bon’. Koffie zelfs tot 1951!

Gaarkeukens
Op verschillende plaatsen bestonden in het 
laatste oorlogsjaar zogeheten gaarkeukens, waar 
de bevolking eten kon krijgen, dat meestal 
van slechte kwaliteit was. Westzaan was wat 
de Centrale Keuken betreft aangewezen op 
Wormerveer. Het gemeentebestuur zorgde voor 
de distributie en het vervoer van voedsel.
Begin 1945 werd, net als in de andere 
Zaanse dorpen, ook in Westzaan een zogeheten 
Nood-Organisatie opgericht. Deze werd geïnstal-
leerd door H. Vitters, de NSB-burgemeester van 
Zaandam die na de arrestatie van de West-
zaanse burgemeester H. Jantzen ook als waar-
nemend burgemeester voor Westzaan optrad. 
Voorzitter van de Nood-Organisatie was P. Rot, 
P. Molenaar was als lid belast met de afdeling 
voeding. Het al bestaande Vrouwen Hulpcomité 
kwam ook onder de vleugels van de Nood-
Organisatie. Tussen februari en juni 1945 konden 
4500 porties voedsel worden uitgereikt aan 

behoeftige gezinnen, zieken en zwakken.
Ondervoeding
Extra aandacht was er voor de jeugd. Ongeveer 
10% van de schoolgaande kinderen kreeg dage-
lijks gratis en zonder bon een halve liter warm 
eten van de Centrale Keuken uit Wormerveer. 
Maar dat was niet genoeg. Uit een keuring door 
schoolarts dokter Nieuwenhuis bleek dat veertig 
kinderen direct extra voedsel nodig hadden. Zij 
kregen die elke middag, ook op zondag, in 
de Noorderschool en in de Zuiderschool. Vanaf 
maart 1945 kon voor de kinderen voedsel wor-
den betrokken van de dieetkeuken bij Verkade 
in Zaandam. De nieuwe schoolvoeding werd ver-
strekt aan een honderdtal schoolgaande kinderen 
en aan een twintigtal jongeren tussen de 14 en 
18 jaar. De schoolgaande kinderen waren eerst 
allemaal gewogen en gemeten, zodat dokter de 
Jong beter kon beoordelen of er sprake was van 
ondervoeding.

Bakfietsen
Een probleem was nog wel hoe het voedsel vanuit 
Zaandam in Westzaan moest komen. Vervoer per 
auto was in die tijd vrijwel niet mogelijk, want 
er was nauwelijks brandstof. Dus moest er iets 
anders worden verzonnen. De Westzaanse groen-
teboeren Gerrit van Ham, Jan Grootes en Jaap 
van ’t Veer stelden om beurten een bakfiets ter 
beschikking, de firma Avis zorgde voor een berij-
der in de persoon van Jan Klokman. Die haalde 
het voedsel zes keer per week op. Het eten 
werd in gamellen (etensketels) gedaan. Verder 
konden nog twee melkbussen worden geleend 
van P. de Jager en de weduwe Maij. Die 
werden door Willem Klerk beschilderd met het 
opschrift ‘schoolvoeding’ en de naam van de 
eigenaar. Omdat de groenteboeren hun bakfiet-

sen niet altijd konden missen, werd tenslotte een 
bakfiets gehuurd van D. Havik. Maar het ding 
had nogal slechte banden en spaken, waardoor 
het soms uitviel. Dan moest er iemand met een 
handkar lopend naar Zaandam om het eten op te 
halen. Bij een hevige storm op Tweede Paasdag 
in april 1945 werd het eten met paard en wagen 
gehaald, een keer werden de gamellen per auto 
bezorgd. In mei (de maand van de bevrijding) 
kregen de kinderen allemaal twee sinaasappelen, 
een feest. Sinds februari deelden de onderwijzers 
op school ook koek uit. Eerst waren het zogeheten 
noodrantsoenen, die zeer veel suiker bevatten en 
daardoor erg voedzaam waren. Later werd het 
ontbijtkoek. In totaal werden 1600 stuks noodrant-
soenen en 2600 ontbijtkoeken verorberd. Vanaf 
april kregen de kinderen per week ook zeven 
vitamine-C-bonbons.

Dankbaar
De Nood-Organisatie heeft haar werk onder zeer 
moeilijke omstandigheden gedaan. Het vervoer 
van voedsel was zoals gezegd geen sinecure, 
telefoonverkeer was een probleem en men moest 
rekening houden met de spertijd (je moest tijdens 
de oorlog voor een bepaalde tijd binnen zijn). 
Ook het beoordelen wie wel en wie niet in aan-
merking kwam voor hulp was niet zo eenvoudig. 
Eind juni 1945 kon de Nood-Organisatie haar 
activiteiten beëindigen, de voedselsituatie was 
intussen een stuk verbeterd. De balans opmakend, 
schreef de Nood-Organisatie: ‘Voor het werk wat 
door onze medewerkers, waaronder het Vrouwen 
Hulpcomité is gedaan, en de finantieele, materi-
eele en moreele steun, die wij van de bedrijven, 
vereenigingen en particulieren mochten ondervin-
den, brengen wij hier gaarne een woord van 
oprechte dank, mede uit naam van diegenen, 
die hiervan mochten profiteeren. Wij hopen dat 
zij allen met genoegen het N.O.-werk  in herin-
nering zullen houden, misschien wel het eenigste 
genoegen wat in dit ellendige voorjaar gesmaakt 
is.’
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       Hongeren naar de bevrijding

Archiefsprokkels  16
Jan de Roos

Dit biljet van de Nood-Organisatie werd in maart 
1945 op diverse plaatsen in Westzaan aangeplakt.

Bidi wordt Lis 
Vrijdag 31 mei a.s. zal Bianca van Santen 
haar werkzaamheden in kapsalon Bidi, 
Zuideinde 87, beëindigen. De activiteiten wor-
den voortgezet bij collega en vriendin Donna 
Bronger in kapsalon Total Beauty in de 
Westzijde in Zaandam. Daar zal zij dinsdag 
en vrijdag werkzaam zijn. Per 1 juni zet Jaliska 
Boogaard, die ruim drie jaar bij Bianca werkt, 
de zaak onder de naam Lis voort. 
Voor de volledigheid hierbij de openingstijden: 
woensdag van 9.00 tot 21.00 uur, vrijdag 
van 9.00 tot 18.00 uur en zaterdag van 9.00 
tot 14.00 uur.



Erelid WG
Het was voor voorzitter Boekhoudt niet zo moeilijk om 
voor Trijnie Roos-Venema, de scheidende secretaris van 
Dorpscontact een lijst met verdiensten voor te dragen. 
Haar benoeming tot erelid van de WG, een bijbeho-
rende oorkonde en de bekende ets van Rie Alphenaar 
waren met een hartelijk applaus onderstreepte onder-
scheidingen. Wijkwethouder Daan Sanders die met 
coördinator Peter Verwer naar de Prins was gekomen 
omschreef haar als een vrouw die met haar zachte 
stem de meest harde woorden kon zeggen als het om 
tekortkomingen van de gemeente Zaanstad ging. Hij 
overhandigde haar een boekwerk van de Zaanstreek.

Afscheid Klaas Boekhoudt
Aan de staart van de omvangrijke agenda leidde vice-
voorzitter Frieda Prins de ceremonie rondom het afscheid 
van voorzitter Klaas Boekhoudt, die tien jaar geleden 
Wouter Veenis opvolgde. Hiervan maakte Frieda negen 
jaar mee. Zij schetste de zwaarte van de functie en 
het waren niet altijd gemakkelijke jaren. De bekende 
ets, waarvan Boekhoudt er in zijn loopbaan tientallen 
uitreikte, werd ook zijn deel. Frieda introduceerde tevens 
de nieuwe voorzitter, Hans Weertman, die zichzelf aan 
de vergadering presenteerde. Hierna werd Peter Boot 
als bestuurslid benoemd. Hij was al eerder in functie 

met de organisatie van de grote WG-loterij waarvan de 
trekking op 25 mei in het Reght Huys zal plaatsvinden. 
Meer over de jaarvergadering en de vele mutaties die 
plaatsvonden kunt u lezen in het juninummer.
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OBM 
Wetenswaardigheden
Veilig barbecuen. Op het 
moment dat deze tekst wordt 
geschreven is het nog niet het 
ideale weer om te barbecuen, 
maar toch. Eens zal het wel 
beter worden.

En, is barbecuen dan een feest? 
Om van het barbecuen een feest te 
maken, dient men een aantal regels 
in acht te nemen. 
Let er bij de keuze van de barbe-
cue op dat deze stabiel is. Indien 
u als aanmaakmiddel blokjes kiest, 
is dit een goed doseermiddel en 
met een lucifer eenvoudig aan te 
steken. De opstelplaats moet altijd 
een vlakke ondergrond zijn en het 
liefst van steen. 
Als u het houtskoolvuur aanmaakt, 
gebruik dan een schone barbecue.

-   Leg een laag droge houtskool-
    briketten op het vuurrooster
-   In of op de briketjes legt u de 
    aanmaakblokjes
-   De overige briketjes stapelt u 
    rond de aanmaakblokjes
-   Als u de aanmaakblokjes 
    aansteekt, gebruik dan bij 
    voorkeur een lange lucifer.
 
Feestelijk wordt het als het hele 
houtskoolvuur gloeit, dus niet meer 
vlamt. Op dit moment is de barbe-
cue klaar om gebruikt te worden. 
Oh ja, om brandwonden te voorko-
men, is het raadzaam geen licht 
vlamvattende kleding te dragen. 
Ook dienen kleine kinderen buiten 
het bereik van de barbecue te 
blijven. Een opstelling op een vei-
lige plek is dus aan te raden. 
Ditzelfde geldt voor honden en kat-
ten, hou ze buiten het bereik van 
het vuur. En een brandblusser of 
emmer schoon water in de nabij-
heid kan bij calamiteiten uitkomst 
bieden.
Voor nadere informatie en docu-
mentatie kunt u terecht op het 
kantoor van de OBM aan de 
Torenstraat.

Jaarvergadering WG met humoristische formule
Daar bij de jaarvergadering van de Westzaanse 
Gemeenschap en Dorpscontact door vertrek van 
twee prominenten een sombere stemming dreigde, 
was de bekende West-Friese verteller Piet Zee 
ingehuurd om de pijn te verzachten. Tussen de 
belangrijke vergaderzaken door hield hij tot zijn 
laatste woord de stemming erin. 
De eerste bloemen, een fles drank en goed geko-
zen dankwoorden waren voor Mario Kinket die, 
hoewel hij vorig jaar was afgetreden, de zaken 
afhandelde totdat er zich een opvolger meldde.

Installatie Hans Weertman met overhandiging van de 
voorzittershamer. V.l.n.r.: Hans Weertman, Frieda Prins en 
Klaas Boekhoudt.

Voorzitter Frieda Prins verzorgt het afscheid van Klaas 
Boekhoudt.

Spoor bijster
De dienst Middelen en Dienstverlening van de 
gemeente Zaanstad stuurde de WOZ-beschikking 
aan:
Gemeente Westzaan NH
Kerkbuurt 35
1551 AB  Westzaan

Wethouder Daan Sanders feliciteert Trijnie Roos-Venema 
met haar erelidmaatschap van de WG.
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Een goed gevulde raadszaal voor de 
openbare vergadering van 9 april.

Liever gras dan perk
Enige dames uit de Vogelbuurt ble-
ken heel tevreden met het gras dat 
Zaanstad vorig najaar had gezaaid 
inplaats van het toegezegde perk 
met struiken. In maart echter kwamen 
de struiken alsnog, niet naar de zin 
van de omwonenden, maar wel vol-
gens afspraak met Zaanstad, voor-
dat er met de riolering en herbestra-
ting was begonnen. De dames wil-
len graag het stukje gras terug. Nu 
is het een troep, omdat de kinderen 
er doorheen rennen en Zaanstad het 
vast niet zal onderhouden.
Dorpscontact ziet dit probleem niet 
en vindt dat de ouders aan de kinde-
ren duidelijk zullen moeten maken, 
dat je niet door de perken moet 
fietsen. Als de struiken uitlopen zal 
het perk de buurt weer opfleuren en 
de gemeente heeft de taak om het 
bij te houden. De dames willen een 
buurtonderzoek doen om te zien wat 
de andere bewoners ervan denken 
en het resultaat aan Dorpscontact 
kenbaar maken. Uiteindelijk zal de 
Dienst Groen hun plan moeten 
beoordelen. Voorlopig staan er strui-
ken die, naar wij denken, met dit 
natte weer goed zullen groeien. 
Geen schot in
Van het Weiver waren er weer 

klachten betreffende zwaar verkeer 
en de daardoor veroorzaakte 
beschadiging aan de woningen. 
Dorpscontact zal nog eens aandrin-
gen haast te maken met een rotonde 
t.b.v. Germieco. Hierover zijn al 
enige jaren besprekingen tussen het 
bedrijf, de gemeente en de provin-
cie. Bij realisering ervan zou een 
groot deel van het werkverkeer niet 
meer over het Weiver hoeven. 
Tevens zal verzocht worden op het 
Weiver alvast een 30 km-regeling in 
te stellen.

Hondenpoep volgens regels
Volgend punt deze avond was: 
Gaan we door met het project 
Hondenpoep?  Er waren voor dit 
punt inderdaad enige belangstellen-
den gekomen. Op enige plaatsen in 
Westzaan had M. Smit, van onze 
commissie Milieu, aangegeven waar 
hij dacht verbodsgebieden voor hon-
den te maken. Dit betreft voorna-
melijk speelplaatsen, schoolpleinen 
en ingangen naar het weiland. Uit 
welke pot wordt dit project bekos-
tigd? Als wij direct bordjes en bak-
ken willen neerzetten moeten wij die 
uit ons wijkbudget betalen. Als we 
eerst het plan klaarmaken en met 
Zaanstad een handhavingsovereen-
komst sluiten, wordt het uit de alge-
mene middelen betaald. Bij wijze 
van spreken dus met het geld van de 

hondenbelasting. Voor 2001 komen 
wij hiervoor echter nog niet in aan-
merking. Dus eerst het plan maar 
nader uitwerken.

Aan de Zuid geeft de aan- en afvoer 
bij Clean-Car regelmatig problemen.
Er geldt daar een stopverbod. 
De afdeling Handhaving van de 
gemeente zal hier moeten optreden, 
opdat het doorgaande verkeer niet 
gehinderd wordt.
Ook het regenwater speelt de Zuid 
nog parten. De capaciteit van de 
pompen, die na de aanleg van 
het diepriool zijn geplaatst, is te 
klein om het water goed weg te wer-
ken. Deskundigen van de gemeente 
proberen een oplossing te zoeken. 
Dorpscontact heeft al eerder toege-
zegd een deel van de kosten te wil-
len betalen.

De laatste
Tot zover mijn laatste bijdrage voor 
De Wessaner. Een van de andere 
leden van Dorpscontact zal voortaan 
de belangsrijkste punten doorgeven. 
Ik heb deze stukjes altijd met plezier 
geschreven. Meestal is het maar een 
klein deel van wat behandeld is. 
Als u meer wilt weten bent u altijd 
welkom op de openbare vergaderin-
gen. De eerstvolgende is maandag-
avond 21 mei in het Reght Huys.

Trijnie Roos-Venema   
PS De nieuwe secretaris is
D. van der Kamp-Elzinga, 
Kerkbuurt 22, 1551 AD  Westzaan, 
telefoon 622 64 65 
e-mailadres: dcwestzaan@vizzavi.nl

Nieuws van Dorpscontact

Willem Jansenstichting heeft zaken weer op orde
De Willem Jansenstichting heeft moeilijke jaren achter de rug. Na de oprichting 
in 1973, net voor de samenvoeging, ging het uitstekend. De collectie in 
het oude Lambert Melisz groeide gestaag en mede dank zij de steun van 
240 vrienden kon men werken aankopen, in bruikleen verhuren en verkoopten-
toonstellingen houden. Daarvoor bestond grote belangstelling. Maar na de 
sluiting van Lambert Melisz als verzorgingstehuis kwamen de tegenslagen. 
De schilderijen moesten, in afwachting van de nieuwbouw, op verschillende 
locaties worden ondergebracht. Men kreeg te maken met diefstal van 16 
werken, waarvan er later 12 werden teruggevonden. Inmiddels zijn alle werken 
weer in het nieuwe Lambert Melisz en het Reght Huys ondergebracht, nadat er 
ook veel achterstalling onderhoud werd gepleegd. Zo kon penningmeester Aad 
Vet over het vorig jaar slechts een saldo van ƒ 213,13 overleggen.

Weer vol plannen
Op de in Lambert Melisz gehouden bestuursvergadering wees voorzitter Jan 
Lagerweij op het meest positieve nieuws na vier jaar kwakkelen: dat de 
vrienden van de stichting trouw zijn gebleven. De kunst is om juist nu de 
activiteiten weer op te pakken. Zo treft men de Willem Jansenstand op 18 
augustus op de braderie Zaandijk 500 aan en is men ook aanwezig op de 
Westzaanse uitmarkt op 15 september in De Kwaker. Voorts is onder leiding 
van secretaris Fred Molanus een commissie gevormd die diverse plannen gaat 
uitwerken om het oude elan te herstellen.

De laatste bijdrage van Trijnie Roos.

ROA-
corporaties 
gaan vrijko-
mende woningen 
gezamenlijk publiceren

Sinds enige jaren kennen we in de 
Zaanstreek de rubriek 'Huren in de 
Zaanstreek', te vinden in het huis-
aan-huisblad De Zaankanter. Daarin 
publiceerden de Zaanse corporaties 
de vrijkomende huurwoningen. 

'Woningnet 'is de nieuwe naam 
waaronder de woningcorporaties, 
actief in de zestien gemeenten van 
het ROA-gebied, nu gezamenlijk de 
vrijkomende woningen aanbieden. 
Dat betekent wekelijks 500 woningen 
in de aanbieding. 'WoningNet' is 
een krant die u gratis kunt afhalen. 

Het inschrijfgeld voor starters en door-
stromers wordt ƒ 95,-. Met het oog 
op de komende ontwikkelingen zijn 
de betrokken corporaties, dus ook 
Westzaans Belang, hiermee akkoord 
gegaan. 'WoningNet' zal zich name-
lijk niet beperken tot het uitgeven 
van alleen een krant. WoningNet 
is ook te vinden op teletekst onder 
Woontext op pagina 888 van AT5 
en TV Noord- Holland, en er komt 
een uitgebreide internetsite. Huren via 
www.woningnet.nl. Kortom u kunt het 
vanuit uw gemakkelijke stoel nagaan. 
Op circa 600 plaatsen in het hele 
ROA-gebied is het nieuwe magazine 
gratis af te halen. Ook kunt u voor 
ƒ 25,- per kwartaal het magazine 
thuis laten bezorgen. Samen kunnen 
we op deze wijze onze klanten nog 
beter van dienst zijn. 
In Westzaan kunt u de krant afhalen 
bij de Coöperatie en Dorpshuis De 
Kwaker, alsmede bij het secretariaat 
van Westzaans Belang. 
Bij elke woningadvertentie staat wie 
ervoor in aanmerking komt. Hoe de 
woning is samengesteld, welk inko-
men u moet hebben etc.

Starters en doorstromers gelijk
Nieuw is dat er geen onderscheid 
meer wordt gemaakt tussen starters 
en doorstromers. De eerste kandidaat 
is degene met de langste woon- of 
inschrijfduur. Bestaande ingeschreve-
nen krijgen in de komende tijd auto-
matisch een nieuw registratienummer.

Hebt u vragen dan kunt u terecht 
bij het secretariaat, of bij Woonmij 
Zaanstad, telefoon 075-646 77 28.

Woningvereniging

Westzaans Belang

Secretariaat:
De Appelboomstraat 35  
1551 BS  Westzaan
telefoon 075-628 48 31

Correspondentieadres: 
Postbus 60
1560 AB  Krommenie 
telefoon 075-627 66 66
K.v.K. 35010402
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Westzaan vanuit de lucht

Westzaan van Noord naar Zuid.

Humor, wijsheid en enthousiasme. Dat 
zijn de sleutelwoorden in de chassidi-
sche vertellingen. Ds Nico ter Linden, 
bekend van 'Het verhaal gaat...' 
vertelt ons een aantal van deze ver-
halen op dinsdagavond 12 juni in 
de Grote Kerk. Hij treedt met zijn 
nieuwe programma 'Chassidische ver-
tellingen' voor de eerste keer op in 
de Zaanstreek. Zangeres Lija Hirsch en 
harpiste Gertru Pasveer zorgen voor de 
muzikale omlijsting.

Het chassidisme is als religieuze volks-
beweging de jongste fase in de mys-
tiek. De stroming ontstond in de 18e 
eeuw en zorgde voor een grote reli-
gieuze vernieuwing in het jodendom. 
Het leverde een bevrijding uit traditi-
onele, wettische en verstarde opvat-
tingen en de verhalen vol humor heb-
ben ook in onze tijd nog niets aan 
actualiteit ingeboet.

Nico ter Linden (1963) was van 1977 
tot 1995 predikant van de Westerkerk 
in Amsterdam, van waaruit hij zijn 
eigen televisieprogramma 'Op verhaal 
komen in de Wester' presenteerde. Hij 
publiceerde tientallen boeken, waaron-
der 'Het verhaal gaat...' (1996) en het 
vervolgdeel over de evangeliën van 
Marcus en Mattheüs in 1998. 
Lija Hirsch is docente aan het Zwols 
conservatorium. Zij kreeg het Jiddisch 
mee van haar grootvader en moeder 
die afkomstig zijn uit Warschau. In 
1997 verscheen haar eerste cd met 

Jiddische liederen: 'Wajse Sjtern' (= 
witte sterren). 
Gertru Pasveer is aan de Muziekschool 
Zaanstreek onder meer verbonden als 
harpdocente. Ze treedt regelmatig op 
als soliste.

Het belooft een bijzondere avond 
te worden waarvan de opbrengst 
bestemd is voor de restauratie van 
het kerkgebouw. Noteert u de datum 
alvast in uw agenda? De Stichting 
Vrienden van de Grote Kerk hoopt 
u op 12 juni te mogen begroeten. 
Kaarten à ƒ 15,- zijn verkrijgbaar aan 
de kerk. De aanvang is 20.00 uur, de 
kerk gaat open om 19.00 uur.

Ds Nico ter Linden in Grote Kerk

"Er liggen momenteel 28 oude-
ren in ziekenhuis De Heel te 
wachten op opname in een 
verzorgings- of verpleegtehuis, 
maar er is geen plaats." Dit ver-
telde Wim Konijnenberg, lid van 
de seniorenraad Zaanstad afde-
ling Westzaan van de ANBO op 
de jaarvergadering in Lambert 
Melisz. Zijn betoog maakte deel 
uit van het onderwerp bestaande 
woonvormen voor ouderen.

Konijnenberg sprak van een onhoud-
bare toestand, omdat in onze streek 
duizend ouderen, waarvan 200 
urgente gevallen, wachten op zorg. 
Het geheel wordt deels veroorzaakt 
door renovaties bij diverse tehuizen 
waar nu geen opnames mogelijk 
zijn. Weliswaar wordt de kwaliteit 

van nieuwbouw aanmerkelijk beter, 
maar dat gaat ten koste van 
de kwantiteit. Vanuit de senioren-
raad wordt steeds weer aange-
drongen op de bouw van meer 
vestigingen. Lambert Melisz heeft 
zelfs een aparte woonvorm waarbij 
Saenwonen (bewoning), Zaanhorst 
(zorg), SMD (ontspanning) en het 
Wijksteunpunt de exploitatie verzor-
gen. Als straks het complex met 36 
wooneenheden is uitgebreid moet 
blijken of deze combinatie aan het 
totaal van woonvormen kan worden 
toegevoegd.

Zelfstandig
Het zal zeker voordelen geven 
als de zes afdelingen in onze 
regio gezamenlijk optreden en zes 
vertegenwoordigers het bestuur daar-

van vormen. Cees Hotten heeft 
voor Westzaan zitting. Gewestelijk 

bestuurder Tom Huijts liet duidelijk 
weten dat er van een fusie geen 
sprake is. Alle afdelingen voeren een 
eigen beheer, inclusief de financiën. 
Wat Westzaan betreft heeft men 
het afgelopen jaar goed geboerd. 
De verenigingskas en die van reizen 
en klaverjassen sloten af met een 
voordelig saldo. Alleen het ledental 
moet omhoog. Bestuursleden Uut 
van Schooten en Siem Mol werden 
herkozen en Lien Sopjes, Corrie 
Winter en Miep Bruinsma bezetten 
de nieuwe kascommissie. De dames 
Kee en De Wit werden door voorzit-
ter Teun Stolp, die uitstekend debu-
teerde, gehuldigd voor interne werk-
zaamheden.

Tien verschillende woonvormen voor ouderen

Wim Konijnenberg.

Koekverkoop groot succes
Menig koekverkoper haalde opge-
lucht adem bij het zien van de zon 
op zaterdag 21 april. Het weer 
werkte mee, de temperatuur niet. 
Na twee uur waren de vingers 
van de leden van de boerenkapel 
van Crescendo blauw. Met de laat-
ste dozen zeulden de koekverkopers 
ten slotte zonder muzikale begelei-
ding de laatste deuren langs. Op 
is op. We hebben velen moeten 
teleurstellen. Dank aan allen die 
hebben meegewerkt de actie voor 
de restauratie van de Grote Kerk tot 
een succes te maken. Die is door 
de koek weer ƒ 1.800,- dichterbij.
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Huisartsengroep De Banne

Assendelft              J. Blakenburg, G.A. Cleyndert, E. van Nieuwkoop
                            en H. Westerbeek
Westzaan              J.H. de Heiden 
Koog aan de Zaan J. Brendeke, B.W.E. van der Meer en G. Kimsma
Zaandijk                E. Coester-Stolp en C. Heijmans

De dienstdoende huisarts (uitsluitend te consulteren in spoedgevallen)
is van vrijdag 17.00 uur tot maandag 8.00 uur te bereiken op
alarmnummer 075 - 670 17 01

Apotheken:
01/03 juni: Claude Debussystraat 160, Zaandijk (24 uur open)
04/07 juni: Rosariumplein 15, Krommenie (24 uur open)
08/14 juni: Raadhuisstraat 19, Koog aan de Zaan (24 uur open)
15/21 juni: Zaanweg 112, Wormerveer (24 uur open)
22/28 juni: Dorpsstraat 448, Assendelft (24 uur open)
29 juni/05 juli: (8.00-24.00 uur): Zandweg 4, Wormer
(24 uur: De Kuil 2, Zaandam 't Kalf)

Kopij
Verenigingsbestuurders opgelet!
Het juninummer van onze krant is het 
laatste nummer voor onze jaarlijkse 
zomerstop, waarin de maand juli 
wordt overgeslagen. De krant ver-
schijnt 22 juni. Teksten voor dit num-
mer dienen voor 1 juni op de redactie 
te zijn. Dat betekent dat het eerstvol-
gende nummer na de vakantie 17 
augustus verschijnt. Uw kopij graag 
dus uiterlijk eind juli in de bus Lambert 
Meliszstraat 33.

Doopsgezinde Gemeente
Lagedijk 34 Koog aan de Zaan
(alle diensten beginnen om 10.00 uur)
03 juni ds G.Th. Kind
10 juni Liturgiegroep
17 juni Dienst in Westzaan 
met ds G.Th. Kind
24 juni ds G.Th. Kind

Chr. Geref. Kerk
J.J. Allanstraat 185
03 juni 9.30 uur ds G.M. Bijkerk
16.30 uur Leesdienst
04 juni 9.30 uur Leesdienst
10 juni 9.30 uur ds G. v.d. Groep
16.30 uur ds M. de Bleeker
17 juni 9.30 en 16.30 uur 
ds G.M. Bijkerk
24 juni 9.30 en 16.30 uur 
student H. van Elcken

Hervormde Geref. Federatie
(alle diensten beginnen om 10.00 uur)
03 juni ds J. Brinkman Dienst van 
Schrift en tafel
10 juni ds C. Visser
17 juni ds J. Brinkman
24 juni ds G. van der Vegt

Gereformeerde Gemeente
J.J. Allanstraat 463
03, 04, 10 en 17 juni 10.00 en 
15.30 uur Leesdienst
13 juni 19.30 uur ds A. Bac
24 juni 10.00 uur Leesdienst
19.00 uur ds A.B. van der Heiden
27 juni 19.30 uur ds G. Meeuse

Weiverbewoners 
trekken al jaren aan de 
bel en worden het zat!

W e e k e i n d d i e n s t e n  v o o r  a r t s e n  

K e r k d i e n s t e n

Koninginnedag 2001 was weer een bijzonder geslaagd festijn voor jong 
en oud. Vooral de jeugd kwam aan haar trekken met een echte draaimolen 
en het altijd in trek zijnde springkussen. Ook de zich elk jaar uitbreidende 
vrijmarkt werd door veel jongeren bezet. Voorts de verenigingen die zich 
presenteerden, waaronder de Brandweer, Crescendo en Drumband De 
Reef. In het centrum van de Torenstraat speelde het duo de Wico's en 
dat werkte sfeerverhogend. Weer een groot compliment aan de commissie 
Volksfeesten, die overigens wel wat nieuwe helpers kan gebruiken.

Het was weer volop feest

Standplaats bibliobus
Iedere woensdag staat de biblio-
bus van 14.30 tot 16.00 uur in 
de 't Hoenstraat, van 16.15 tot 
17.15 uur in de Torenstraat en 
van 18.15 tot 19.15 uur in de 
Burgemeester Verstegenstraat.

DIGITALE WESSANER

In toenemende mate is er interresse 
voor de “Digitale Wessaner”.

Wessaners lezen nu al de krant in 
o.a. Zuid-Afrika, Australië, Ierland,  
Amerika, Zwitserland, Frankrijk,etc.

De redaktie verzoekt deze 
‘buitenlanders’ om een reaktie
in de vorm van een mailtje.

Graag op het e-mail adres van de 
Wessaner t.w.

Wessaner@rocketmail.com


